

## INFLUENZA SURVEILLANCE

GERMAN DEMOCRATIC REPUBLIC (17 February 1982). — The incidence of acute respiratory and influenza-like illness is low. One strain of influenza A (H3N2) virus has been isolated from a sporadic case in an 11-year old child in the Berlin area.

ISRAEL (14 February 1982). — <sup>1</sup> Some influenza A viruses have been isolated from children below five years of age. Two strains on further testing reacted equally well with sera against A/Texas/1/77 (H3N2)-like and A/Bangkok/1/79 (H3N2)-like strains.

NETHERLANDS (17 February 1982). — The incidence of influenza-like illness is low. One strain of influenza A (H3N2) virus was isolated from a child in the age-group 1-4 years at the end of January 1982.

UNITED STATES OF AMERICA (19 February 1982). — <sup>2</sup> An influenza A (H1N1) virus has been isolated from one of two patients tested in a focal outbreak which affected about half of the 100 inmates in an institution for young people in California.

<sup>1</sup> See No. 5, p. 39.

<sup>2</sup> See No. 6, p. 48.

## SURVEILLANCE DE LA GRIPPE

RÉPUBLIQUE DÉMOCRATIQUE ALLEMANDE (17 février 1982). — L'incidence des affections respiratoires aiguës et des maladies de type grippal est faible. Une souche de virus grippal A (H3N2) a été isolée chez un cas sporadique — un enfant de 11 ans dans la région de Berlin.

ISRAËL (14 février 1982). — <sup>1</sup> Quelques virus grippaux A ont été isolés chez des enfants de moins de cinq ans. Lors d'épreuves ultérieures, deux souches ont réagi aussi bien aux sérums dirigés contre des souches analogues à A/Texas/1/77 (H3N2) et à A/Bangkok/1/79 (H3N2).

PAYS-BAS (17 février 1982). — L'incidence des maladies de type grippal est faible. Une souche de virus grippal A (H3N2) a été isolée à la fin de janvier 1982 chez un enfant du groupe d'âge des 1-4 ans.

ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE (19 février 1982). — <sup>2</sup> Un virus grippal A (H1N1) a été isolé chez l'un des deux malades soumis à des épreuves lors d'une flambée localisée qui a touché environ la moitié des 100 pensionnaires d'une institution pour jeunes gens en Californie.

<sup>1</sup> Voir N° 5, page 39.

<sup>2</sup> Voir N° 6, page 48.